

R
ER
VER
EVER
NEVER APART
APAR
APA
AP
A



spring

2016

Exhibitions

April 16 — July 9
Gallery A
—
Presented in association with
Think Outside The Box

Whispering Stills
David Uzochukwu (Brussels, Belgium)
Brendon Burton (New York, USA)
Kyle Thompson (Portland, USA)
Brian Oldham (Los Angeles, USA)
—
Whispering Stills is a group show exploring the impact of social media on socially isolated youth. In their solitude, the four young photographers (all under 25) have found, in social media, an outlet for their creativity using different platforms to share their experiences of photography and ultimately become true friends.

April 16 — July 9
Gallery B+C
—
Presented in association with
Think Outside The Box

Hollow
Sean Mundy (Montreal, Canada)
—
Probing at the empty centers of socially constructed value systems, *Hollow* proposes surreal re-imaginings of the everyday collective happenings of our world. Removed from reality just enough to invoke the uncanny, the images hold up a mirror to what we often overlook and accept without question.

With the criticism of traditions that we as society continue to uphold despite awareness of inherent flaws or outdated irrelevancies (thinking especially of political, religious, and economic structures) at the center of Mundy's intentions, the photos that make up *Hollow* present austere moments of dissonance between the individual, separate states of self, and collective systems.

April 16 — July 9
Theatre
—
Presented in association with
Think Outside The Box

Pool
Benjamin Lussier
—
Pool follows the story of Willem, a young man from Norway, on the dawn of an existential quest. Willem suffers from selective mutism, a form of social anxiety. Isolated, he spends his days commenting on the world without ever engaging with it. A series of strange encounters will take him on a contemplative journey through uncertainty and the human mind.

April 16 — July 9
Upper Gallery

Wiggle Exhibit
Evan Biddell, David Ganshorn, The House of Venus
—
A retrospective display of past Wiggle festival wearable art creations by three regular contributors.

April 16 — May 28
Upper Gallery

Poster Boys
Richmond Lam, Eve Thomas
—
Poster Boys is a portrait series that plays with gender, empathy, nostalgia and the female gaze. Under the direction of artist Eve Thomas and photographer Richmond Lam, 17 female models transformed themselves into uncanny versions of Tiger Beat heartthrobs c.1993. The result: Women pretending to be boys playing at being men for little girls. It's drag that isn't quite drag, in photos that are as wholesome as they are disturbing — just like the original glossy posters. In addition to the portraits, the installation *Idol Worship* includes shrine-inspired sculptures from art collective #boycrush as well as video work from Amy Didemus, *Boys Will Be Boys: Wet Nightmares*, a portal into the echo chamber of frenzied teenage desire.

Photo credit:
Wide Eyes Behind Beautiful Lies
By Brian Oldham



thinkoutsidethebox.ca

Events

Saturday, April 16
6-9pm

Spring Exhibitions Vernissage
With DJ Alfred Borden
—
We are happy to celebrate the opening of our spring exhibitions at Never Apart with our largest showcase at the centre to date. Featuring a diverse group of works, our spring shows explore how individual isolation and art can motivate the creation of communities.

Saturday, May 7
6pm (Doors) / 7pm (Film + Q&A)

LGBT Film Series: Positive Youth
Directed by Charlie David
—
Uncensored personal stories from North American youth that will forever change your idea of what it means to be HIV+. Alarmed by the continuing dramatic rise of HIV transmission in 13-27 year-olds, this hard hitting documentary discovers why this is happening and how we're missing the boat in terms of safe sex messaging. Educational and compelling, *Positive Youth* takes an emotional journey with four young people and the challenges they face while living with HIV.

Saturday, May 14
6pm (Doors) / 7pm (Showtime) / \$5

Legend Series: Mado
—
Montreal's very own drag Legend Mado will be presenting a special show followed by an artist talk about her colourful life and career with Plastik Patrik and Michael Venus.

Saturday, May 21
7pm-1am

Wiggle Festival / Never Apart Fundraiser
—
Wiggle is a wearable art/performance extravaganza that celebrates all forms of expression and creativity with the focus on the wig. Artists and designers create headpieces for the runway alongside avant-garde performances.

NVA

Saturday, April 23

NVA & undeRRAge Present:
Chino Amobi [Live]
Yves Tumor [Live]
Babi Audi [Live]
Kallisti [Live]
DJLove

Friday, May 6

NVA & Bethlehem XXX Present:
\$hit & \$hine [Live]
Taylor Hoodlum Stevenson [Live]
DJB

Saturday, June 18

Morning Apart Presents:
Mark Grusane
Patrick Mocan

Sunday, June 26

NVA & Far Away Present:
Day Play 5 — Never Apart One Year Anniversary
Project Pablo
Cooper Saver
Sage Caswell
Jen Ferrer

Change Through Spirit & Culture

The Never Apart Centre
7049 Rue St-Urbain, Montreal, QC H2S 3S4

Opening Hours
Saturdays 12-5pm

neverapart.com

R
ER
VER
EVER
NEVER
APART
APAR
APA
AP
A



prin—
temps

2016

Expositions

du 16 avril au 9 juillet
Galerie A

—
Présenté en collaboration avec
Think Outside The Box

Whispering Stills

David Uzochukwu (Bruxelles, Belgique)
Brendon Burton (New York, États-Unis)
Kyle Thompson (Portland, États-Unis)
Brian Oldham (Los Angeles, États-Unis)

—
Whispering Stills est une exposition collective explorant l'impact des médias sociaux sur les jeunes socialement isolés. Depuis leur solitude, les quatre jeunes photographes, ayant chacun moins de 25 ans, ont trouvé dans les médias sociaux un exutoire à leur créativité en se servant de diverses plate-formes pour partager leurs expériences en photographie et éventuellement créer de vrais liens d'amitié.

du 16 avril au 9 juillet
Galeries B+C

—
Présenté en collaboration avec
Think Outside The Box

Hollow

Sean Mundy (Montréal, Canada)

—
En se libérant de vieilles structures sociales, religieuses, économiques et politiques, Mundy créé des images qui explorent la discordance entre l'individu et ses tentatives d'établir des liens avec les autres.

du 16 avril au 9 juillet
Théâtre

—
Présenté en collaboration avec
Think Outside The Box

Pool

Benjamin Lussier

—
Pool suit l'histoire de Willem, un Norvégien à l'aube d'une quête existentielle. Willem souffre de mutisme sélectif, soit une forme d'anxiété sociale. Isolé, il passe ses journées à émettre des commentaires sur le monde sans jamais en prendre part. Une série d'étranges rencontres le mèneront vers un périple contemplatif à travers l'incertitude et l'esprit humain.

du 16 avril au 9 juillet
Galerie supérieure

Wiggle Exhibit

Evan Biddell, David Ganshorn, The House of Venus

—
Une exposition rétrospective de créations d'art portable par trois participants chevronnés des festivals Wiggle.

du 16 avril au 28 mai
Galerie supérieure

Poster Boys

Richmond Lam, Eve Thomas

—
Poster Boys et une série de portraits that plays avec le genre, l'empathie, la nostalgie et le regard féminin. Sous la direction de l'artiste Eve Thomas et du photographe Richmond Lam, 17 mannequins de sexe féminin se sont vraisemblablement transformées en beaux tombeurs du style Tiger Beat de 1993. Le résultat: Des femmes prétendant être des garçons qui jouent à être des hommes pour des petites filles. C'est du *drag* qui ne l'est pas vraiment, dans des photographies qui sont aussi propres que troublantes – tout comme les originaux sur papier lustré. En plus des portraits, l'installation *Idol Worship* inclut des sculptures dignes d'un lieu de pèlerinage venant du collectif d'artistes #boycrush ainsi que l'oeuvre vidéo d'Amy Didemus, *Boys Will Be Boys: Wet Nightmares*, un portail vers la chambre d'écho du désir adolescent débridé.

Crédit photo
Wide Eyes Behind Beautiful Lies
par Brian Oldham



thinkoutsidethebox.ca

Événements

Samedi 16 avril
de 18 à 21h

Spring Exhibitions Vernissage
avec le DJ Alfred Borden

—
Il nous fait plaisir de célébrer le lancement des expositions printanières à Never Apart avec notre plus grande présentation au centre jusqu'à maintenant. Mettant de l'avant un ensemble varié de différentes oeuvres, nos événements du printemps explorent comment l'isolation individuelle et l'art peuvent stimuler la création de communautés.

Samedi 7 mai
18h (Ouverture des portes) /
19h (Film + période de questions)

LGBT Film Series: Positive Youth
Réalisé par Charlie David

—
Des histoires personnelles non-censurées venant de jeunes nord-américains qui changeront à jamais votre idée de ce qu'est être séropositif. Alarmé par la hausse aussi marquée que continue de la transmission du VIH chez les personnes de 13 à 27 ans, ce percutant documentaire en découvre la cause et explore les ratages du discours du sexe sans risque. Éducatif et captivant, Positive Youth entreprend un parcours émouvant avec quatre jeunes et les enjeux auxquels ces derniers font face en vivant avec le VIH.

Samedi 14 mai
18h (Ouverture des portes) /
19h (Spectacle) / 5\$

Legend Series: Mado

—
Notre propre légende du *drag* Mado présentera un spectacle spécial qui sera suivi par une conversation sur sa vie et sa carrière hautes en couleur avec Plastik Patrik et Michael Venus.

Samedi 21 mai
19h à 1h

Festival Wiggle/ Levée de fonds Never Apart

—
Wiggle est un festival extravagant d'art portable et de performance qui célèbre toutes les formes d'expression et de créativité en mettant l'accent sur la perruque... Des artistes et des designers créent des perruques et des coiffes de fantaisie présentées durant notre défilé, aux côtés de performances novatrices.

NVA

Samedi 23 avril

NVA & undeRRAge présentent:

Chino Amobi [Live]
Yves Tumor [Live]
Babi Audi [Live]
Kallisti [Live]
DJLove

Vendredi 5 mai

NVA & Bethlehem XXX présentent:

\$hit & \$hine [Live]
Taylor Hoodlum Stevenson [Live]
DJB

Samedi 18 juin

Morning Apart présentent:

Mark Grusane
Patrick Mocan

Samedi 26 juin

NVA & Far Away présentent:

Day Play 5 — Premier anniversaire de Never Apart
Project Pablo
Cooper Saver
Sage Caswell
Jen Ferrer

**Le Changement Par La
Conscience & La Culture**

Centre Never Apart
7049 Rue St-Urbain, Montréal, QC H2S 3S4

Heures d'ouverture: Samedi 12 à 17h

neverapart.com